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Direktorka kovid bolnice u Batajnici: Kapaciteti skoro popunjeni, lekari ulažu nadljudske napore 

Sa više od pet hiljada novozaraženih koronavirusom svakog dana, zdravstveni sistem trpi ogroman 

pritisak. Lekari i ostalo osoblje ulažu nadljudske napore, kaže direktorka kovid bolnice u Batajnci Tatjana 

Adžić Vukićević. 

Tatjana Adžić Vukićević naglašava za RTS da je kovid bolnica u Batajnici gotovo na maksimumu svojih 

kapaciteta. 

"Pritisak na bolnicu je ogroman, rečima ne može da se opiše, ulažu se nadljudski napori", naglašava 

Adžić Vukićevićeva. 

"Na lečenju se nalazi ukupno 900 pacijanata od kojih je 800 na poluintenzivnoj nezi, dok je preostalih 

100 u jednici intenzivnog lečenja, od kojih je 60 na respiratoru", kaže Adžić Vukićevićeva. 

Ističe da prethodna noć u bolnici bila izuzetno teška sa 83 prijema i skoro isto toliko otpusta. "Uočen je 

rast prijema bolesnika sa teškom kliničkom slikom, kupovalo se vreme tako što su primani u 

poluintenzivnu negu, a zahtevaju nemehničku ili čak mehaničku ventilaciju", ukazuje Tatjana Adžić 

Vukićević. 

Prema njenim rečima, više od 40 odsto slučajeva zaraze otpada na britanski soj. 

Kaže da se teška klinička slika podjednko beleži i kod žena i muškaraca a sve je više i mlađih. 

Kako je dodala, najmlađi bolesnik ima 30 godina, tu je i jedna porodilja, a najstariji ima 93 godine. 



 
 

Navela je da je u subotu bolnicu posetila ekipa norveške televizije i nacionalne novinske agencije, koji su 

joj rekli su da u tamošnjoj kovid bolnici ima 200 bolesnika. 

"Po obilasku batajničke bolnice i snimanja reportaže otišli su sa suzama u očima kada su videli patnju 

tolikih ljudi", kaže Tatjana Adžić Vukićević. 

 

 

Tiodorović: Sednica Kriznog štaba će biti teška, takva je bila i noć u kovid sistemu 

Epidemiolog i član Kriznog štaba Branislav Tiodorović rekao je uoči sednice da moramo da izdržimo još 

ovu nedelju sa postojećim merama jer je situacija u bolnicama teška. 

Branislav Tiodorović je, govoreći za Dnevnik RTS-a uoči sednice Kriznog štaba, rekao da smatra da će 

današnja sednica biti teška. 

"Moramo biti realni, objektivno sagledati situaciju, noćas je bila teška noć, bila još komplikovanija 

situacija, pune su bolnice takoreći potpuno, ambulante su radile skoro do kraja dana i noći, imamo 

povećanje broja pregleda, nemamo nijedan podatak koji kaže da možemo da ublažimo mere", naglašava 

epidemiolog. 

Očekivan je, kaže, bio manji pad broj zaraženih, a bilo je i povećanja. 

"Mislim da je razumno izdržati do kraja ove nedelje sa ovim merama i pokušati da stabilizujemo 

situaciju", navodi Tiodorović. 

"Faktor vreme je odlučujući"  



 
 

Ističe da je u analizi na prvom mestu stav kliničara koji rade u kovid bolnicama koji, kaže, imaju situaciju 

možda težu nego u decembru. 

"Budimo strpljivi, to je važno, disciplinovani, verujem da je ogroman deo stvarno spreman, čak verujem i 

ugostitelji, nije situacija da bilo šta popuštamo jer bismo doveli sebe da situacija da bude još teža", 

napominje član Kriznog štaba.  

Tiodorović ističe da je faktor vreme odlučujući i podseća da je od početka traženo da mere budu na snazi 

u kontinuitetu bar 14 dana. 

"Svaki presek i popuštanje dovodilo da poremećaja. Ako bismo do ponedljka izdržali da budemo ozbiljni i 

da imamo rigoroznu kontrolu, onda bismo mogli da računamo da od sledeće nedelje možda popuštamo 

mere i da delovi ugostitelja i tržnih centara počne da radi pod merama koje su predviđene", navodi 

Tiodorović. 

Očekuje se udar na granice  

Član Kriznog štaba dodao je da se veći udar na granice Srbije očekuje za katolički Uskrs, koji je sledećeg 

vikenda, kada se očekuje dolazak naših državljana koji rade u zemljama zapadne Evrope. 

"Sigurno će deo ljudi koji radi na zapadu da dođe ne samo da vidi rođake već i da bi se vakcinisali jer 

tamo gde žive i rade nema dovoljno vakcine", navodi Tiodorović. 

Sigurno će, kaže, biti mogućnosti da dođe do ponovnog zaražavanja, pa se na granicama nešto mora 

uvesti. 

"Da li će biti antigenski test na licu mesta, naše građane moramo da pustimo da dođu, kod njih ćemo 

omogućiti da budu u samoizolaciji ali da kontrolnim pi-si-ar testom mogu da se oslobode izolacije", 

naveo je epidemiolog. 

"Mislim da srednjoškolci i stariji osnovci ostaju onlajn"  

Kada je reč o uzrastu novozaraženih, Tiodorović je rekao da prednjači uzrast radno aktivnog stanovništva 

od 30 do 55 godina. 

"Oni su najprisutniji u broju obolelih i sa težom kliničkom slikom, ali najviše umiru starije osobe iznad 65 

godina, pogotovo iznad 75, i to dokazuje da komorbiditet utiče na fatalan završetak", navodi 

epidemiolog. 

Ukazuje da je situacija kod dece nešto bolja ali ne i dobra. 

"Mislim da će srednja i viši osnovne morati da nastave onlajn, i kod mlađih se pogoršava, apel 

poslodavcima da se dozvoli rad od kuće gde je to moguće da bi bar neko od roditelja mogao da ostane 

kod kuće", rekao je Tiodorović. 



 
 

 

 

Sazdanović za RTS: Od 100 ljudi u prostoriji 80 se zarazi, možda nas najgore tek očekuje 

Oni koji su preležali koronu, a nisu verovali da virus postoji, sada kažu da bi nosili pet maski samo da se 

ne bi ponovo zarazili, rekao je vršilac dužnosti direktora KC Kragujevac Predrag Sazdanović. Istakao je da 

je država obezbedila sve za lečenje kovida, ali da će oni koji negiraju strah od koronavirusa morati sami 

da obezbede svoje grobno mesto, pošto ovaj virus ubija. 

Vršilac dužnosti direktora Kliničkog centra Kragujevac, dr Predrag Sazdanović, rekao je za RTS da oni koji 

su preležali koronu, a nisu verovali da virus postoji, sada kažu da bi stavili pet maski na licu samo da se 

ne bi ponovo razboleli. 

"Moramo da pošaljemo jasnu poruku da ono što se sada nama dešava je celokupan presek naše 

zajednice. Svi smo zajedno u ovome i u zajednici je prirodno da postoje oni koji su skloni da ne veruju, 

skloni su da izmišljaju. Možda bismo mogli da pričamo o strahu, da u podsvesti svega ovoga što smo 

svesni, i internet zajednice i ovih nesrećnih demonstracija koje su bile za vikend, postoji strah", naveo je 

Predrag Sazdanović tokom gostovanja u Jutarnjem programu RTS-a. 

Istakao je da su i lekari osećali strah još u martu prošle godine, ali da su ga prevazišli, kao i da razmišljaju 

na dnevnom nivou kako ćemo da odgovorimo na sve izazove koji se dešavaju. 

Prema podacima SZO, Srbija je peta u Evropi po stopi novozaraženih na 100.000 stanovnika. Sazdanović 

je naveo da će se sve to preliti u kovid bolnice širom zemlje. 



 
 

"Sve do jednog. Tačno se zna procenat. Sve smo već naučili. Naučili smo kako virus mutira, naučili smo 

šta mu je filozofija života virusa. Mi smo otvorili novi respiratorni centar u Kragujevcu, to je 'Zastavin' 

centar", kazao je Sazdanović. 

Dodao je da će sutra za kovid sistem u Kragujevcu biti otvorena Klinika za psihijatriju sa 50 novih kreveta. 

"Sve je to posledica. Uzrok se zna", istakao je Predrag Sazdanović.  

Naglasio je da je kod građana u pitanju elementarni strah od smrti. 

"Ovde se govori o tome da li neko ima strah od smrti veći ili manji. Oni koji su racionalizovali svoj strah, 

oni će se štititi, čuvati, možda čak i preterano, odmah stati prvi u red za vakcinaciju, ili će biti nekog 

racionalnog straha, reći će sačekaću da vidim reakciju, pa ću se vakcinisati posle 15-20 dana i dalje ću se 

štititi", kazao je Sazdanović. 

"Moraćete sami da obezbedite grobno mesto"  

Istakao je da postoje ljudi koji podsvesno negiraju strah i da oni ne veruju da virus postoji. 

"Lakše im je da misle da ne postoji, nego da se suoče sa strahom da je to pored nas", naglasio je 

Sazdanović. 

Dodao je da je država obezbedila sve i da se uvodi terapija antitelima, a dostupni su i respiratori, 

rendgen mašine, "haj-flou" mašine, najmoderniji lekovi, ali i da ceo sistem ima veliku podršku. 

"Država neće moći da vam obezbedi, moraćete sami da obezbedite i svoje grobno mesto, svoju 

pogrebnu opremu i svog sveštenika, jer ovaj virus ubija i tu priče nema. Sve van toga su priče, 

jednostavno su prazne i ne odgovaraju istini", istakao je Sazdanović. 

Kako je naveo, postoje stvari koje mogu da se predvide. 

"Ako znamo da će za Sretenje da bude masovnog druženja naroda, ne možete da budete tu slepi, da ne 

znate šta će se desiti iza toga i to je prosta logika", kazao je Predrag Sazdanović. 

"Od 100 prisutnih u zatvorenom prostoru, 80 će se razboleti"  

Kada je reč o skijalištima, Sazdanović je objasnio da na ski-stazama mogućnost za zaražavanje iznosi od 

pet do sedam odsto, pošto skijaši nose maske i na otvorenom su prostoru. 

"Ono što je nas šokiralo, ja sad pričam o apre-ski, after-ski, ono što ja pričam o kafanama i kafićima, 

sasvim je svejedno da li je Beograd, Novi Sad, Kragujevac, Niš, Užice, Kopaonik, Zlatibor ili Vrnjačka 

Banja, sve što se dešavalo u zatvorenom prostoru, mi smo znali da će se virus proširiti, jer je virus 

zaražavanja u zatvorenoj prostoriji 80 posto. Od 100 prisutnih, 80 će se razboleti", istakao je Sazdanović. 

U Kliničkom centru Kragujevac trenutno se leči 257 pacijenata, što je, kako je rekao Predrag Sazdanović, 

najviše u ovom talasu. U decembru je bilo, kako kaže, više pacijenata, ali su oni imali drugačiju kliničku 

sliku. 



 
 

"Situacija je alarmantna kao svuda u Srbiji. U ovom trenutku imamo preko 70 pacijenata koji traže 

ozbiljnu respiratornu podršku. To znači da je minimum kiseonika preko 35 posto. To su neinvanzivne 

ventilacije, 'haj-flou' mašine, sve ono što je država obezbedila i obezbedila nam je komfor da radimo, ali 

nam stanovništvo uopšte ne pomaže", naglasio je Sazdanović. 

"Možda nas najgore tek očekuje"  

Naveo je da u Kragujevac stižu pacijenti iz cele Šumadije i da u tu bolnicu dolaze najteži pacijenti od 

Aranđelovca do Novog Pazara, a da se pacijenti iz Jagodine, Ćuprije i Paraćina prebacuju u kovid bolnicu 

u Kruševcu. 

"Možda nas najgore tek očekuje. Mi to ne znamo. Mi se samo pitamo šta bi bilo da nije bilo vakcinacije. 

Mi sad imamo 250 pacijenata, imamo dnevno 150 pregleda. Možda bi cela Srbija imala 10.000 

novozaraženih da nije bilo vakcinacije. To je moje kontrapitanje na pitanje, a šta se desilo kad smo se 

vakcinisali? Čekajte, šta bi bilo da se nismo vakcinisali", rekao je Sazdanović. 

Napomenuo je da je u Kragujevcu prvu dozu vakcine do sada primilo 50.000 građana i da su oni koji su 

primili i samo jednu dozu vakcine imaju lakšu kliničku sliku i da su primali male doze kiseonika i brže 

otpuštani kući. 

"Čačanski i beogradski virus nisu isti"  

Govoreći o novim sojevima virusa, Predrag Sazdanović je rekao da su tokom četiri talasa primećene četiri 

faze i da se tokom svake od njih razlikovala klinička slika. 

"Ova sada u martu, liči na ono što smo imali u julu. To znači masovno zaražavanje sa velikim brojem 

pacijenata koji traže kiseoničnu potporu. U decembru smo imali lakše kliničke slike sa još većim brojem 

zaražavanja. Tada smo imali 380 hospitalizovanih, sada imamo 250-260, ali su procentualno veći broj", 

kazao je Sazdanović. 

Dodao je da ne treba da se gubi snaga oko toga koji je soj u pitanju, pošto virus brzo mutira. 

"Mi u šali kažemo da čačanski virus i beogradski virus nisu isti. Postoji jedna informacija, na Islandu su 

uspeli da tu epidemiju ograniče vrlo strogim merama, ali su uspeli na nekih 28.000 obolelih svima 

odrade gensku strukturu virusa. Znate li koliko ima tipova virusa na 28.000 bolesnih – 345 vrsta virusa", 

naveo je Sazdanović. 

Poručio je da je potrebno da se bavimo prevencijom, a da je ključna stvar da se bavimo vakcinacijom, 

koja je jedino efikasno sredstvo. 

 

 



 
 

 

 

Niko ne zna šta je razlog: Trudnice, deca i žene NAJUGROŽENIJI u trećem talasu, a na početku 

epidemije su obolevali najmanje 

Na samom početku borbe protiv korona virusa epidemiolozi su govorili kako su muškarci ugroženiji od 

žena, međutim, izgleda da su se stvari u međuvremenu promenile. Najnoviji, treći talas pandemije sa 

sobom je doneo i nove osetljive grupe, pa su tako trenutno, govore podaci, trudnice, deca, kao i gojazni 

oni koji posebno treba da obrate pažnju. 

Trudnice 

Kako govori načelnice Bolnice za ginekologiju i akušerstvo Kliničko-bolničkog centra "Dr Dragiša Mišović" 

Slađana Mihajlović, raste broj kovid pozitivnih trudnica koje razvijaju sve teže kliničke slike u odnosu na 

prethodna dva talasa epidemije. 

- Od početka godine rođeno je 25 zdravih beba od kovid pozitivnih mama. Tokom prošle godine smo ih 

imali 177, tako da raste broj kovid pozitivnih trudnica, što je veoma zabrinjavajuće - naglašava doktorka 

Mihajlović. 

Mihajlović smatra da su trudnice sada dosta ugroženije u odnosu na prvi i drugi talas korona virusa. Kako 

je navela, one su se verovatno opustile jer ih je lepo vreme "izmamilo napolje" i po kafićima. 

- Teže su kliničke slike, neminovno. Kod nas leže samo trudnice kojima je potrebna terapija kiseonikom i 

intravenska - rekla je Mihajlović i ističe da se između 24. i 34. nedelje trudnoće javlja najteža klinička 

slika kod kovid pozitivnih trudnica. 

Žene 



 
 

O trenutnoj situaciji po pitanju polova kada je o obolevanju koronom reč govorio je direktor Instituta za 

javno zdravlje Vojvodine i član Kriznog štaba za borbu protiv korone prof. dr Vladimir Petrović, koji 

smatra da i muškarci i žene podjednako obolevaju, međutim da u trećem talasu ipak imamo više 

novozaraženih žena. 

- Indeks polova muškarci/žene u Vojvodini je do početka trećeg talasa imao vrednost 1,20, što znači da je 

na 12 obolelih muškaraca bilo 10 obolelih osoba ženskog pola. Međutim, već krajem novembra, dakle, u 

toku trećeg talasa ta vrednost se promenila, i sada iznosi 0,96 za ceo tok epidemije. Koji je razlog tome – 

nije najjasnije, govori Petrović. 

Takođe, i anesteziolog u bolnici u Batajnici, Dejan Marković rekao je da, pored toga što je glavna razlika 

ta što smo sada već svi umorniji i iscrpljeniji nego pre godinu dana kada smo se prvi put susreli sa 

virusom, tu je još jedna velika razlika, a to su trenutne najosetljive grupe od zaražavanja koje su se u 

međuvremenu samo proširile, jer izuzetaka skoro da i nema. 

- Ono što je novo i drugačije, to je da je ženski pol više zastupljen poslednjh par meseci nego što je to 

bilo u prethodnoj godini. Ranije smo imali 80 odsto muškaraca, a sada je otprilike skoro pola-pola", 

rekao je Marković. 

Deca 

Da sa koronom nema pravila i da je virus vrlo "čudan", kao i sve njegove varijacije, potvrđeno je nakon 

što je zabeležen veći broj mladih koji oboljevaju krajem februara, a takođe je povećan i broj pregleda 

dece u ambulanatama, iako se početkom pandemije govorilo kako je mlađa populacija gotovo potpuno 

bezbedna. 

O ugroženosti dece govorio je epidemiolog Predrag Kon koji je primetio da najnoviji, britanski soj virusa 

najviše dominira u srpskim školama, ali da je, po njegovom mišljenju, situacija takva jer se u tim 

ustanovama najmanje poštuju zaštitne epidemiološke mere. 

- Najviše je primećeno da tamo ne koriste zaštitne maske. Bar po onome što se može videti u školama - 

rekao je tada dr Kon. 

Prema podacima do kojih je došla britanska naučna zajednica, ipak je nova varijanta korone kriva za 

porast obolele dece, jer je ovaj soj zarazniji oko 60 odsto od obične varijante korona virusa, a broj 

zaraženih britanskim sojem među decom mlađom od 15 godina mnogo je veći, u poređenju sa brojem 

zaraženih drugim sojevima korona virusa u istoj starosnoj grupi. 

Profesorka Vendi Barkli sa Kraljevskog koledža London i članica NERVTAG-a tvrdi da su mutacije olakšale 

prodor virusa u ljudske ćelije, pa su samim tim i deca sklonija zarazi, a do sada su odrasli bili lakša 

"meta". 

- Deca su podložna ovom virusu kao i odrasle osobe, pa možemo, s obzirom na njihov obrazac mešanja, 

očekivati više zaražene dece - navela je Berkli. 



 
 

Gojazni 

Anesteziolog Dejan Marković takođe je istakao da su jedni od najugroženijih gojazni pacijenti, mada je 

ova grupa među najrizičnijima od samog početka epidemije. 

- Sada imamo bolesnike koji su teški i blizu 200 kilograma i užasno su teške njihove kliničke slike, iako su 

jako mladi i među najmlađima u bolnici - naglašava Marković. 

Stanje se u trećem talasu brže komplikuje 

Marković je tom prilikom dodao je je još jedna novina mutiranog soja korona virusa ta što se sada kod 

nekih pacijenata brže komplikuje situacija. 

- Odmah nakon par dana nakon pojave simptoma razvijaju se teške kliničke slike, pa bolesnici moraju da 

budu hospitalizovani već drugi, treći dan od pojave simptoma - naglašava Marković. 

 

 

"NAJUGROŽENIJI SU LEKARI, A NE UGOSTITELJI" Doktor Kon o balansu između čuvanja zdravlja i 

ekonomije i o tome kako ga postići 

Epidemiolog Predrag Kon rekao je jutros da medicinski deo Kriznog štaba potpuno razume ekonomske 

probleme koje stvaraju mere protiv korone, ali da privrednici tokom pandemije nisu ti koji su 

najugroženiji, već su to pre svih lekari i drugi medicinski radnici. 

- Ovo ja zovem kao ekonomski diktat, i mogu lično da razumem, ali ovo otežava sprečavanje kontakata 

kad otvorite mogućnosti maloprodaje. Jedan uslov je tu, devet kvadratnih metara distance. Ako bi se 

poštovale mere, a znamo da se ne poštuju, mogli bismo da obezbedimo stabilizaciju aktivnosti virusa. 



 
 

Tih dana potpune zatvorenosti zaista nije dovoljno, ali uz taj ekonomski diktat i ove mere koje su vrlo 

jasne, da se mora istaći kvadratura i dozvoljeni broj osoba u prostoriji - rekao je Kon. 

Doktor Kon kaže da ukoliko bi zatvaranje trajalo dugo, kao u nekim delovima Evrope, mi praktično ne 

bismo mogli da opstanemo. 

- S druge strane, treba shvatiti ako je jedan segment društva najugroženiji, onda treba naći način da se 

pomogne. Trenutno je najugroženiji zdravstveni sistem, nisu ugostitelji. Oni su u finansijskom smislu, a 

zdravstveni sistem je na ivici svog opstanka. 

Kada je reč o ugostiteljima i popuštanju mera, epidemiolog je najavio da će se sutra održati sednica 

Kriznog štaba. 

- Otvaranje bašta jeste realan zahtev u nekoj perspektivi. Glavno mesto nepoštovanja mera su 

ugostiteljski objekti, prvenstveno kafići i restorani. Svako ko uđe, nosi masku, a onda je skine na mestu 

gde sedi. Ja nosim masku i dok pijem kafu. Nije istina da to ne može da se sprovodi, isto važi i za jelo. Vi 

ako hoćete to da sprovodite, i te kako možete. Restorani su mesto dokazano naučnim istraživanjima kao 

mesto gde se najviše ljudi zaražavaju. Ne šire ugostitelji zarazu, već mesta okupljanja. Pevanje je važan 

faktor, kapljice mogu da idu i do 12 metara. Niko ne pokušava da peva s maskama - objašnjava doktor 

Kon. 

Kon je najavio i da će pitanje otvaranja bašta doći na red i da će sutra na sednici Kriznog štaba sigurno 

razmatrati i to a da će on morati da objašnjava svoje razloge zašto sada nije trenutak i naglašava da 

treba sačekati da počne da pada aktivnost virusa. 

Kladionice se tretiraju kao i maloprodajni objekti, kaže Kon, i dodaje da ako se u njima služi piće, ne bi 

smele da rade. 

- Mi smo vrlo sposobni da izbegnemo razne zabrane i nalazimo način da prevarimo ne znam koga. 

Suština je da zaraza stigne ne tog ko se tu zarazio već neku desetu osobu. I dalje umiru uglavnom stariji 

ljudi - rekao je Kon. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Već drugi dan NIJEDAN STUDENT nije došao na vakcinaciju Astra Zenekom u kragujevački Dom 

zdravlja 

I pored obaveštenja kojim je Dom zdravlja u Kragujevcu preko Studentskih organizacija, Univerziteta i 

Studentskog centra uputio poziv studentima da dođu i da se vakcinišu protiv korona virusa, ni danas, 

drugog dana, u ambulanti broj 5 u Erdogliji nije se pojavio nijedan visokoškolac. 

Kako je za "Blic" izjavila portparolka Doma zdravlja Danijela Petrović, „Univerzitet u Kragujevcu, sa 

pripadajućim fakultetima u Užicu, Čačku i Jagodini, ima oko 40.000 studenata, ali je očigledno da niko od 

mlađe populacije nije zainteresovan i ne shvata ozbiljno problem“. 

Nije nam jasno da li je u pitanju to što im je namenjena vakcina Astra Zeneka, ili neozbiljnost, ali u 

svakom slučaju imunizacija studentske populacije je bitna, i potreban je masovniji odziv, jer jedna bočica 

ove vakcine u sebi sadrži deset doza, tako da mora da se prima organizovano, u grupama, kaže Danijela 

Petrović. 

Pritisak zaraženih na Dom zdravlja je ogroman, tako da je samo u petak zbog testiranja obavljeno 840 

pregleda, i napravljeno 420 snimaka pluća. 

 



 
 

 

 

Vanredna epidemiološka situacija u 44 od 45 vojvođanskih opština i gradova 

U 44 od ukupno 45 opština i gradova u Vojvodini epidemiološka situacija je vanredna, među 

novoobolelima dominira radno aktivno stanovništvo, a najveći deo čine osobe uzrasta 30 do 50 godina, 

saopštio je Institut za javno zdravlje Vojvodine. 

Jedina opština u kojoj je situacija nešto bolja je Titel, ali je i tamo Institut situaciju ocenio kao 

„nepovoljnu“. 

Institut je na svom sajtu saopštio da je tokom prethodnog dana u Vojvodini registrovano 1.149 novih 

slučajeva zaraze, a u strukturi novih slučajeva više od 90 odsto je dokazano brzim antigenskim testom. 

To znači da ti pacijenti predstavljaju rezervoare zaraze koji u bliskom kontaktu sa drugim osobama mogu 

preneti virus i dovesti do povećanja broja novoobolelih, objašnjava se u saopštenju. 

Dodaje se da je najveći broj, ukupno 328, registrovan u Novom Sadu, gde takođe dominiraju pacijenti 

potvrđeni brzim antigenskim testom. 

Precizira se da je u Vojvodini registrovano 13.658 slučajeva, od toga u Novom Sadu 3.578. 

„Institut ovu situaciju smatra krajnje nepovoljnom i očekuje produženje epidemijskog talasa“, upozorava 

se u saopštenju. 



 
 

 

 

Direktorka RFZO: Sledeća isporuka leka za kovid tokom aprila i maja 

U Srbiju je stiglo ukupno 5.800 novog leka za kovid 19 Bamlanivimaba američkog proizvođača, izjavila je 

dr Sanja Radojević Škodrić, direktorka RFZO. 

„U petak smo dobili taj specifični lek za 1.800 pacijenata, a u ponedeljak za još 4.000 pacijenata, navodi  

ona za RTS, dodajući da su ove količine za sada dovoljne“. 

Dr Radojević Škodrić je navela da je već definisan jasan protokol kojim će rukovoditi stručnjaci Goran 

Stevanović i Mijomir Pelemiš. 

„Bamlanivimab se daje pacijentima koji nisu hospitalizovani i sprečava da pacijent dobije težu kliničku 

sliku. Daje se u kovid ambulantama ili kovid bolnicimma u obliku infuzije samo jedanput u dnevnoj 

bolnici ili kovid-ambulanti“, objašnjava Radojević Škodrićeva. O davanju leka, kako kaže, odlučuju lekari 

specijalisti i infektolozi. 

Dodaje da je lek potpuno besplatan bez ikakvog učešća osiguranika. Dodaje da sledeće isporuke leka 

stižu tokom aprila i maja. Dodaje da se nove količine leka očekuju u aprilu. 



 
 

Bamlanivimab, lek koji može da spreči komlikovanje kliničke slike usled zaraze korona virusom namenjen 

je pacijentima koji su u ranoj fazi bolesti, a koji su u rizičnoj grupi da razviju teži oblik kovida i da zbog 

toga budu hospitalizovani – stariji od 65 godina, kao i oni koji imaju hronična oboljenja, gojazni, 

dijabetičari, srčani bolesnici.., navodi za RTS prof. Medicinskog fakulteta, klinički farmakolog dr Srđan 

Pešić. 

Ističe da je najbolje uzeti lek u ranoj fazi, onda kada naš organizam još nije stvorio antitela ili makar ne 

veću količinu antitela. 

„Namenjen je pacijentima koji su se tek razboleli, a koji su kritični po određenim kriterijumima da dobiju 

teške oblike kovida. Pre svega ljudima starijima od 65 godina, koji imaju pridružene bolesti, 

kardiovaskularne probleme, hipertenziju, bolesne bubrege, problem sa plućima…“, objašnjava Pešić. 

S druge strane, kako kaže, Bamlanivimab nije odobren za pacijente koji su već hospitalizovani zbog 

kovida ili su na kiseoniku zbog ove bolesti jer njima ne pomaže ili čak može da pogorša stanje. 

 


